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11. prosince 2023 

PŘÍTOMNI: 

JUDr. Robert Němec, LL.M. 

JUDr. Martin Maisner, Ph.D., MCIArb. 

JUDr. Monika Novotná 

JUDr. Michala Plachká, LL.M. 

JUDr. Ondřej Trubač, Ph.D., LL.M. 

Mgr. Kamil Blažek 

JUDr. Tomáš Sokol 

Mgr. Lukáš Trojan  

JUDr. Michal Žižlavský 

 

 

 

Mgr. Hana Gawlasová 

JUDr. Antonín Mokrý 

JUDr. Karel Brückler 

JUDr. Tomáš Herblich 

JUDr. Bohuslav Sedlatý 

 

 

 

 

 

 

JUDr. Petr Čáp 

PhDr. Iva Chaloupková 

 

Za regionální zástupce: 

Mgr. Pavel Otipka 

 

 

 

 

 

 

OMLUVENI:  

JUDr. Lucie Dolanská Bányaiová, Ph.D. 

Mgr. František Korbel, Ph.D. 

 

 

 

 

Mgr. Pavel Kroupa 

JUDr. Radim Miketa 

JUDr. Jan Mikš 

 

 

 

JUDr. Irena Schejbalová 

 

a)   Pozastavení výkonu advokacie dle § 9 odst. 2 písm. a) zákona o advokacii  

NEVEŘEJNÁ ČÁST  

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

b)   Vyškrtnutí ze seznamu advokátů podle § 8 odst. 1 písm. c) zákona o advokacii  

NEVEŘEJNÁ ČÁST  

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 
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Představenstvo na úvod této schůze rozhodlo, že některé body jejího programu budou  

projednány v jiném pořadí, než bylo uvedeno v pozvánce.   

1a) Kontrola úkolů z předchozích schůzí představenstva (JUDr. Němec, JUDr. Čáp)  

K bodu 1-6c) únorové schůze: 

Úkol: Ad Doporučení CCBE Corporate Social Responsibility and the Legal Profession: 

Odboru vnější a vnitřní legislativy ČAK (LO) se ukládá, aby po konzultacích s pracovní 

skupinou připravil návrh deklarace, kterou se ČAK přihlásí k principům společenské 

odpovědnosti.  

Návrh deklarace bude předložen na prosincové představenstvo.  

Věc je na programu této schůze pod bodem 3d).  

K bodu 2b) dubnové schůze: 

Úkol: Ad návrh postupu ve věci advokátních úschov:  

Představenstvo České advokátní komory ukládá IT oddělení ČAK, aby ve spolupráci 

s odborem vnější a vnitřní legislativy ČAK připravil detailní podmínky 2. etapy postupu 

a předložil návrh na zajištění její realizace. 

Úkol trvá.   

Představenstvo České advokátní komory ukládá předsedovi, aby následně smluvně zajistil 

spolupráci Komory s jednotlivými bankami ve věci advokátních úschov. 

Úkol trvá do implementace fáze 2. 

K bodu 7h) červnové schůze: 

Úkol: Představenstvo pověřuje JUDr. Plachkou, aby ve spolupráci s JUDr. Žižlavským 

a odborem legislativy ověřili právní a daňové aspekty fungování nadace / nadačního fondu, 

včetně možnosti čerpání prostředků z grantů či státního rozpočtu na financování bezplatného 

poskytování právních služeb obdobným způsobem, jak tyto prostředky čerpají neziskové  

organizace. 

Představenstvo v tuto chvíli projednalo bod Možnost zřízení nadačního fondu/nadace 

zařazený na programu této schůze pod bodem 8h). V zápisu je pro přehlednost projednání 

tohoto bodu uvedeno v rámci části Různé.    
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K bodu 8a) zářijové schůze: 

Představenstvo České advokátní komory pověřuje odbor legislativy, aby sledoval případné 

legislativní změny ve věci použitelnosti poznatků zpravodajských služeb v trestním řízení 

a případně neprodleně informoval představenstvo.    

Úkol trvá. 

K bodu 3a) listopadové schůze: 

Úkol: Legislativnímu odboru se ukládá, aby požádal zejména sekce pro právo trestní, právo 

veřejné a právo soukromé o zpracování průměrné časové náročnosti na jeden úkon právní 

služby.  

Úkol trvá.  

K bodu 3b) listopadové schůze: 

Úkol: Ad zákon na ochranu oznamovatelů: Představenstvo projednalo návrh stanoviska 

připravený Sekcí pro advokátní právo k otázce výkonu funkce příslušné osoby dle zákona 

č. 171/2023 Sb., o ochraně oznamovatelů advokátem. Představenstvo vyslovilo se stanoviskem 

předběžný souhlas, pokud jde o otázku možného výkonu této funkce advokátem, avšak s tím, že 

stanovisko by nemělo paušálně řešit otázku existence či neexistence možného konfliktu zájmů, 

ale pouze upozornit na to, že advokát v každém jednotlivém případě bude muset posoudit, zda 

informace, které získá v souvislosti s výkonem této funkce, nezakládají možný konflikt zájmů 

pro poskytování právních služeb témuž subjektu. Představenstvo žádá Sekci pro advokátní 

právo o úpravu výše uvedeného stanoviska v tomto smyslu.  

Věc je na programu této schůze pod bodem 3b).  

K bodu 6c) listopadové schůze: 

Úkol: Ad Evropská legislativa: Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru 

mezinárodních vztahů ČAK, aby ve spolupráci s dalšími odbory ČAK a poradními orgány 

ČAK shromáždil relevantní informace pro účely vypracování zprávy Evropské komise 

o právním státu pro rok 2024.  

Relevantní výbory a sekce Komory byly osloveny a poskytnou součinnost při zpracování 

předmětné zprávy.   

Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru mezinárodních vztahů ČAK, aby 

materiál týkající se předběžné otázky C-432/23 ve spolupráci s Odborem vnější a vnitřní 

legislativy ČAK a JUDr. Petrem Svobodou připravili stanovisko na podporu mlčenlivosti 

k předběžné otázce C-432/23, které bude předloženo představenstvu a schváleno buď per 

rollam nebo na příští schůzí představenstva.   
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Představenstvo v tuto chvíli projednalo bod Přistoupení ČAK k řízení před Soudním 

dvorem EU zařazený na programu této schůze pod bodem 7i). V zápisu je pro přehlednost 

projednání tohoto bodu uvedeno v rámci části Mezinárodní odbor.    

K bodu 4a) listopadové  schůze: 

Úkol: JUDr. Žižlavský navrhuje, aby byla provedena revize postupu při zápisu zahraničních 

advokátů do seznamu vedeného ČAK, a to zejména posuzování podmínky stanovené v § 5a 

odst. 1 písm. a) zákona o advokacii, pokud jde o slučitelnost podmínek, za nichž tento žadatel 

poskytuje právní služby, s naším zákonem o advokacii. Navrhuje vyžádat zprávu od Odboru 

výchovy a vzdělávání ČAK a Odboru matriky ČAK, jakým způsobem je v současné době 

zkoumána slučitelnost podmínek, za nichž žadatel o zápis do seznamu advokátů jako 

zahraniční advokát poskytuje právní služby, s naším zákonem o advokacii.  

Odbor výchovy a vzdělávání ČAK spolu s Odborem matriky ČAK zprávu připravují. 

K bodu 6a) listopadové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory se připojuje k výzvě předsedy Izraelské 

advokátní komory k propuštění rukojmí, přičemž reakce ČAK bude publikována v advokátních 

médiích, zaslána Ministerstvu zahraničních věcí a Velvyslanectví Státu Izrael v ČR.  

Úkol splněn.  

K bodu 6f) listopadové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci o novém článku 

Jednacího řádu ESLP a ukládá Odboru vnějších vztahů ČAK, aby ji publikoval v advokátních 

médiích.  

Úkol splněn 

K bodu 2b) listopadové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory souhlasí s navrženými změnami interiérových 

úprav prostor ČAK v paláci Dunaj a ukládá předsedovi ČAK, aby podepsal tři předložená 

změnová hlášení. 

Změnová hlášení byla podepsána 7. 11. 2023. 

K bodu 2c) listopadové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru hospodářskému 

a organizačnímu ČAK, aby požádal firmy provozující O2 universum a Clarion Congress 

Hotel Prague, které podaly nejvýhodnější nabídky, o doplnění nabídky na cenu za každou 

další osobu nad kalkulovaných 1000 osob, potvrzení celkové kapacity sálu a potvrzení 

dostatečné IT kapacity na konání hybridního sněmu s online hlasováním.   
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Představenstvo v tuto chvíli projednalo bod Příprava 9. sněmu ČAK zařazený na programu 

této schůze pod bodem 2d). V zápisu je pro přehlednost projednání tohoto bodu uvedeno 

v rámci části Priority.    

2) Priority  

2a) Zpráva předsedy ČAK o činnosti od předchozí schůze představenstva 

Předseda informoval o dalším ze série jednání k novelizaci advokátního tarifu, jehož 

se tentokrát zúčastnili nejen zástupci ČAK a Ministerstva spravedlnosti, ale též předseda 

Vrchního soudu v Praze a zástupci některých krajských soudů. Byly projednány věcné 

připomínky soudů uplatněné k návrhu vzešlému z předchozích jednání mezi ČAK 

a ministerstvem.  Upravená podoba novely znovu zamíří do meziresortního připomínkového 

řízení, přičemž součástí její důvodové zprávy bude konstatování, že návrh byl projednán 

se soudy a jejich připomínky byly vypořádány. V platnosti nadále zůstává záměr Ministerstva 

spravedlnosti, aby novelizovaný advokátní tarif začal platit od 1. 7. 2024.  

2c) Rekonstrukce paláce Dunaj 

Mgr. Miroslava Sedláčková, vedoucí Odboru hospodářského a organizačního ČAK, 

s odkazem na písemný podkladový materiál podrobně informovala o postupu rekonstrukce 

paláce Dunaj včetně úpravy specifikované ve změnovém hlášení ohledně zdvojených podlah. 

Poté, co Mgr. Sedláčková zodpověděla dotazy členů představenstva, předseda navrhl, aby 

představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci vedoucí Odboru 

hospodářského a organizačního ČAK Mgr. Miroslavy Sedláčkové o stavu rekonstrukce paláce 

Dunaj a ukládá předsedovi ČAK, aby podepsal předložené změnové hlášení. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6   Proti: 0 Zdržel/a se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 586-12/2023 v navrženém znění. 

2d) Příprava 9. sněmu ČAK 

Mgr. Sedláčková s použitím písemných podkladů přednesla podstatné body doplněných 

písemných nabídek firem provozujících objekty O2 universum  a Clarion Congress Hotel 

Prague. Zdůraznila, že hotel Clarion je finančně výhodnější a má kvalitnější IT podporu. 

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory projednalo předložené nabídky na uspořádání 

9. sněmu ČAK v roce 2025 a rozhodlo, že 9. sněm ČAK se bude konat 3. října 2025 v hotelu 

Clarion v Praze-Vysočanech.  
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Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru vnějších vztahů ČAK a Odboru 

hospodářskému a organizačnímu ČAK, aby provedly závaznou rezervaci termínu a prostor dle 

tohoto usnesení. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem:                  

 Pro: 7                 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 585-12/2023 v navrženém znění. 

4) Rozpočty na rok 2024 (JUDr. Novotná, JUDr. Čáp, Mgr. Sedláčková) 

Tajemník informoval představenstvo, že na jednání Rozpočtového a hospodářského výboru 

Komory (RHV) 19. října 2023 byly schváleny návrhy rozpočtu Komory a rozpočtu sociálního 

fondu Komory a že poté zaslal oba návrhy rozpočtů k vyjádření předsedovi Kontrolní rady 

a části návrhu rozpočtu Komory obsahující plánované výdaje příslušného orgánu Komory pak 

zaslal předsedům Kárné komise, Odvolací kárné komise a Zkušební komise. Na jednání 

Kontrolní rady 2. listopadu 2023 odůvodnila JUDr. Novotná některé položky obou návrhů 

rozpočtů.  

Žádný z předsedů orgánů ČAK neměl k jemu zaslané části návrhu rozpočtu ČAK připomínky. 

Stejně tak na jednání Kontrolní rady nezazněly připomínky k jednotlivým položkám rozpočtů.  

JUDr. Novotná v podrobnostech odkázala na písemné podkladové materiály. Sdělila, 

že předseda v souladu s článkem 58 odst. 4 organizačního řádu ČAK předkládá 

představenstvu ke schválení návrh rozpočtu ČAK, který je prakticky vyrovnaný, když náklady 

bez započtení pojistného na hromadné pojištění advokátů činí 176.000.000 Kč a výnosy bez 

započtení pojistného na hromadné pojištění advokátů činí 176.390.000 Kč.  

V následné diskusi byla věnována pozornost některým položkám, podrobněji například 

nákladům souvisejícím s vydáváním Bulletinu advokacie či tzv. stravenkovému paušálu. Dále 

byla projednána doporučení obsažená v závěru zápisu z jednání RHV ze dne 19. října 2023. 

Po diskusi předseda v souladu s článkem 59 odst. 1 organizačního řádu ČAK navrhl, aby 

představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje rozpočet České advokátní komory 

pro rok 2024, jak byl navržen předsedou, tedy výnosy 176.390.000 Kč bez pojistného na 

hromadné pojištění advokátů a náklady 176.000.000 Kč bez pojistného na hromadné pojištění 

advokátů. Schválený rozpočet ČAK je přílohou tohoto zápisu. Představenstvo ukládá 

předsedovi, aby schválený rozpočet ČAK bez odkladu zveřejnil ve Věstníku ČAK. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 6 Proti: 0 Zdržel/a se: 1 

https://www.cak.cz/assets/priloha_1_2023_12_rozpocet_naklady-x-vynosy.pdf


Zápis z 23. schůze představenstva ČAK   
11. – 12. prosince 2023 
 

 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 587-12/2023 v navrženém znění.  

JUDr. Novotná poté uvedla, že návrh rozpočtu sociálního fondu ČAK předkládá předseda 

jako plně vyrovnaný, přičemž příjmy i výdaje tohoto rozpočtu činí 10.400.000 Kč. 

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje rozpočet sociálního fondu České advokátní 

komory pro rok 2023, jak byl navržen předsedou, tedy příjmy 10.400.000 Kč, výdaje 

10.400.000 Kč. Schválený rozpočet sociálního fondu ČAK je přílohou tohoto zápisu.  

Představenstvo ukládá předsedovi, aby schválený rozpočet sociálního fondu ČAK bez odkladu 

zveřejnil ve Věstníku ČAK. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 7 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 588-12/2023 v navrženém znění.  

5) Matrika 

5a) Žádost o zápis do seznamu advokátů 

NEVEŘEJNÁ ČÁST  

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI  

5b) Žádosti advokátů o prominutí roční lhůty dle § 38 odst. 2 zákona o advokacii  

NEVEŘEJNÁ ČÁST 

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

 

Předseda poté v 17.00 hodin pondělní jednání ukončil, poděkoval všem za účast a schůzi 

představenstva do úterních 9.00 hodin přerušil. 

 

 

 

 

 

 

https://www.cak.cz/assets/priloha_2_2023_12_-rozpocet_sf.pdf
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12. prosince 2023 

PŘÍTOMNI: 

JUDr. Robert Němec, LL.M. 

JUDr. Martin Maisner, Ph.D., MCIArb. 

JUDr. Monika Novotná 

JUDr. Michala Plachká, LL.M. 

JUDr. Ondřej Trubač, Ph.D., LL.M. 

Mgr. Kamil Blažek 

Mgr. František Korbel, Ph.D. 

Mgr. Lukáš Trojan  

JUDr. Michal Žižlavský 

 

 

 

Mgr. Hana Gawlasová 

JUDr. Karel Brückler 

JUDr. Tomáš Herblich 

JUDr. Bohuslav Sedlatý 

 

 

 

 

 

 

JUDr. Petr Čáp 

PhDr. Iva Chaloupková 

 

Za regionální zástupce: 

Mgr. Pavel Otipka 

 

 

 

 

 

 

OMLUVENI:  

JUDr. Lucie Dolanská Bányaiová, Ph.D. 

JUDr. Tomáš Sokol 

 

 

 

 

Mgr. Pavel Kroupa 

JUDr. Radim Miketa 

JUDr. Antonín Mokrý 

JUDr. Jan Mikš 

 

 

 

JUDr. Irena Schejbalová 

2b) Úschovy 

JUDr. Justoň informoval představenstvo, že na základě předběžné právní analýzy 

k možnostem zřízení fondu, který by mohl sloužit k finanční pomoci klientů poškozených 

advokátem, má tuto kompetenci výhradně sněm Komory, který jediný je oprávněn rozhodnout 

o zřízení takového fondu a uložit advokátům povinnost do něj přispívat.  

Představenstvo obsáhle diskutovalo o různých aspektech takového fondu a dospělo ke shodě, 

že by měla být zřízena pracovní skupina, která by tyto aspekty důkladně zvážila a připravila 

návrh případného zřízení fondu a podmínek jeho fungování. 

Po diskusi předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory zřizuje pracovní skupinu ve složení JUDr. Justoň, 

Mgr. Blažek, JUDr. Němec, JUDr. Čáp, JUDr. Novotná a JUDr. Trubač, a to za účelem 

přípravy návrhu koncepce zřízení fondu, který by mohl sloužit k finanční pomoci klientů 

poškozených advokátem.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  7                                  Proti:  0 Zdrželi se:  0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 589-12/2023 v navrženém znění. 
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Předseda odkázal na otevřený dopis poškozených ve věci JUDr. Sukové ze 7. prosince 2023 

a předložil koncept odpovědi na tento dopis. Po diskusi, v níž zazněly návrhy na drobné 

úpravy odpovědi, předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí otevřený dopis poškozených ve věci 

JUDr. Sukové ze 7. prosince 2023 a schvaluje koncept odpovědi předsedy ČAK na tento dopis. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  7                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 590-12/2023 v navrženém znění. 

 

PhDr. Chaloupková, vedoucí Odboru vnějších vztahů ČAK, uvedla záměr připravit podrobné 

informační materiály pro veřejnost i advokáty k advokátním úschovám.  

Po diskusi předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru vnějších vztahů ČAK, aby připravil 

podrobné podkladové materiály k advokátním úschovám pro veřejnost i advokáty.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  7                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 591-12/2023 v navrženém znění. 

7) Mezinárodní odbor (MEZ) – (JUDr. Maisner, Mgr. Vojířová) 

K jednání představenstva se v jeho průběhu online připojil tajemník Rady evropských 

advokátních komor (CCBE) Simone Cuomo, který představil základní strukturu, cíle 

a nástroje využívané v CCBE k zastupování zájmů členských advokátních komor. Seznámil 

členy představenstva ČAK rovněž s aktuálními aktivitami CCBE, včetně hlavních priorit pro 

následující rok. 

Zvláštní pozornost věnoval diskusi ohledně připravované regulace umělé inteligence (AI) 

v EU, kdy bylo již dosaženo politické shody v rámci trialogu. Konkrétní dopady možné 

regulace na poskytování právních služeb CCBE v současné době analyzuje, nicméně, už nyní 

je možné konstatovat, že využívání AI v justici nebude regulací EU zcela zakázáno, jak 

původně navrhovaly některé justiční organizace. Využívání AI v justici bude ale zařazeno do 

kategorie vysoce rizikových aktivit, tedy bude připuštěno pouze s přísnými regulatorními 

podmínkami a posuzováním dopadů na základní práva jednotlivce. S největší 

pravděpodobností však budou učiněny výjimky, a to pro orgány činné v trestním řízení – pro 

účely vyšetřování taxativně vymezených trestných činů, např. terorismu, sexuálního 
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vykořisťování, vraždy, únosu, znásilnění, ozbrojené loupeže, účasti na organizované 

zločinecké skupině nebo trestných činů proti životnímu prostředí.  

Simone Cuomo zdůraznil, že si vysoce cení dosavadní aktivní role, kterou zástupci ČAK 

včetně bruselského zastoupení Komory na jednáních CCBE i v expertních výborech odvádějí. 

Požádal Komoru, aby pokračovala ve svých dlouholetých aktivitách v oblasti deregulačních 

tendencí v poskytování právních služeb, které se v průběhu let opakovaně objevují jak ze 

strany Evropské komise, tak i v některých členských státech.  

Stručná prezentace CCBE je přílohou tohoto zápisu. 

7a) Plán zahraničních cest a akcí se zahraničním prvkem na rok 2024  

Mgr. Vojířová, vedoucí Odboru mezinárodních vztahů ČAK, s odkazem na předložený 

písemný materiál přednesla podstatné body Plánu zahraničních cest a akcí ČAK 

se zahraničním prvkem pro rok 2024. 

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje plán zahraničních cest a akcí ČAK 

se zahraničním prvkem pro rok 2024. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  6                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 592-12/2023 v navrženém znění.  

7b) Strategický dokument CCBE ohledně budoucích aktivit  

Mgr. Dvořáková Recová, stálá zástupkyně ČAK v Bruselu, zmínila nejdůležitější body 

podrobného písemného podkladového materiálu ke Strategickému dokumentu CCBE, který 

byl představen na Plenárním zasedání CCBE v Aténách dne 22. listopadu.  

Předmětem následné diskuse byl návrh na začlenění Nadačního fondu ELF zpět do struktury 

CCBE, návrh umožnit zapojení individuálních advokátů a advokátních kanceláří do činnosti 

a rozhodovací praxe CCBE motivovaný zvýšením rozpočtových příjmů CCBE  a námět na 

vytvoření vlastní aplikace CCBE na identifikaci advokátů u evropských soudů. Převážil 

názor, aby ke všem těmto návrhům ČAK zaujala rezervované stanovisko. 

Po skončení diskuse předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory projednalo materiál „Strategický dokument CCBE 

ohledně odolnosti vůči budoucnosti v dobách rychlých změn“ a doporučuje, aby česká 

delegace při CCBE, stálá zástupkyně ČAK v Bruselu a Odbor mezinárodních vztahů ČAK 

zaujaly rezervované stanovisko k návrhu reintegrace Nadačního fondu ELF zpět do CCBE,  

návrhu na umožnění zapojení individuálních advokátů a advokátních kanceláří do činnosti 

https://www.cak.cz/assets/priloha_3_2023_12_ccbe.pdf
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a rozhodovací praxe CCBE a k investování do vytvoření vlastní aplikace CCBE 

na identifikaci advokátů u evropských soudů. 

 Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  5                                  Proti:  0                                  Zdržel/a se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 593-12/2023 v navrženém znění.  

7c) Návrh směrnice EU týkající se pravidel DPH pro digitální věk a její potenciální 

dopad na advokátní povinnost mlčenlivosti  

JUDr. Novotná přednesla podstatné body podkladového materiálu k návrhu směrnice Rady, 

kterou se mění směrnice 2006/112/ES, pokud jde o pravidla DPH pro digitální věk, přičemž   

CCBE 10. listopadu 2023 schválila k tomuto návrhu připomínky analyzující potenciální 

dopad na advokátní povinnost mlčenlivosti.  

Po diskusi předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory projednalo materiál „Návrh směrnice EU týkající se 

pravidel DPH pro digitální věk a její potenciální dopad na advokátní povinnost mlčenlivosti“, 

a pověřuje JUDr. Moniku Novotnou, aby ve spolupráci se stálou zástupkyní ČAK v Bruselu 

a Odborem mezinárodních vztahů ČAK zastupovala ČAK při jednání s Ministerstvem financí, 

případně s dalšími dotčenými subjekty, o potenciálních legislativních změnách v rámci 

přípravy pozice České republiky v této záležitosti v Radě Evropské unie. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  6                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 594-12/2023 v navrženém znění.  

7d) Seminář s Asociací Masaryk 2024  

Předseda s odkazem na podkladový materiál navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory souhlasí se záměrem uspořádat v roce 2024 v Plzni 

společný seminář ČAK s Asociací Masaryk ve spolupráci s Právnickou fakultou Západočeské 

Univerzity v Plzni na téma „Umělá inteligence – právní výzvy“.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  6                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 595-12/2023 v navrženém znění.  

7e) Mezinárodní akce UIA v Praze  

Předseda s odkazem na podkladový materiál navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 
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Představenstvo České advokátní komory projednalo materiál „Mezinárodní akce UIA 

v Praze“ a vyslovilo této akci podporu včetně zajištění číše vína v sídle ČAK.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  6                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 596-12/2023 v navrženém znění.  

7f) Evropský projekt LITEL  

Předseda s odkazem na podkladový materiál navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informace o Evropském projektu 

LITEL. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  6                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 597-12/2023 v navrženém znění.  

7g) Zpráva předsedy ČAK z výroční konference IBA v Paříži  

Předseda s odkazem na podkladový materiál navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu předsedy z výroční 

konference IBA v Paříži.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  6                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 598-12/2023 v navrženém znění.  

7h) Zpráva JUDr. Maisnera z pracovních cest do Londýna a Dubrovníku  

Předseda s odkazem na podkladový materiál navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávy JUDr. Maisnera ze Zahájení 

soudního roku v Londýně a setkání předsedů advokátních komor v Dubrovníku.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  6                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 599-12/2023 v navrženém znění.  
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7i) Přistoupení ČAK k řízení před Soudním dvorem EU  

Tento bod byl projednán v pondělí 11. prosince v průběhu bodu Kontrola zápisu.   

Mgr. Trojan uvedl podstatné body materiálu Intervence ČAK v předběžné otázce před 

Soudním dvorem EU v řízení C-432/23 s tím, že ČAK nemá legitimaci k tomu, aby 

v uvedeném řízení získala jakékoli procesní postavení. Takové postavení může získat Česká 

republika prostřednictvím Ministerstva spravedlnosti (MSp). V diskusi převážil názor, že by 

bylo vhodné postupovat v této věci v součinnosti s MSp. 

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru mezinárodních vztahů ČAK, aby ve 

spolupráci s JUDr. Petrem Svobodou připravil podklady pro Ministerstvo spravedlnosti 

k jejich uplatnění v řízení o předběžné otázce před Soudním dvorem EU ve věci C-432/23. 

Představenstvo České advokátní komory ukládá předsedovi, aby projednal se zástupci 

Ministerstva spravedlnosti uplatnění intervence v tomto řízení za Českou republiku.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 7                                  Proti: 0                                       Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 584-12/2023 v navrženém znění. 

7j) Shrnutí činnosti bruselské zástupkyně za listopad 2023 a Aktuality z EU 

za listopad 2023  

Předseda s odkazem na podkladový materiál navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí shrnutí činnosti bruselské zástupkyně 

za listopad 2023 a Aktuality z EU, jež jsou přílohou tohoto zápisu ZDE a ZDE.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  6                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 600-12/2023 v navrženém znění.  

3) Legislativa 

3a) Výkon funkce příslušné osoby – stanovisko představenstva 

JUDr. Justoň připomněl úkol představenstva z listopadové schůze, na jehož základě Odbor 

vnější a vnitřní legislativy ČAK upravil text stanoviska představenstva k otázce souběhu 

výkonu advokacie a výkonu funkce příslušné osoby dle zákona č. 171/2023 Sb., o ochraně 

oznamovatelů. Zdůraznil podstatné body tohoto stanoviska, včetně toho že výkon funkce 

https://www.cak.cz/assets/priloha_4_2023_12_-shrnuti.pdf
https://www.cak.cz/assets/priloha_5_2023_12_aktuality-eu.pdf
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příslušné osoby není výkonem advokacie, a proto se na tuto činnost nevztahuje pojištění 

odpovědnosti advokáta za újmu způsobenou v souvislosti s výkonem advokacie.    

Po krátké diskusi předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje stanovisko k otázce výkonu funkce 

příslušné osoby dle zákona č. 171/2023 Sb., o ochraně oznamovatelů advokátem a ukládá 

Odboru vnější a vnitřní legislativy ČAK, aby ve spolupráci s Odborem vnějších vztahů ČAK 

zajistil publikaci tohoto stanoviska v rámci oficiálních komunikačních kanálů České 

advokátní komory. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  6                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 601-12/2023 v navrženém znění. 

3b) Změna Compliance programu - whistleblowing 

JUDr. Justoň s odkazem na písemný podkladový materiál vysvětlil navrhovanou změnu 

Compliance programu ČAK, kdy jeho část H. upravující vnitřní oznamovací systém byla dána 

do souladu se zákonem č. 171/2023 Sb., o ochraně oznamovatelů, který byl přijat po 

schválení Compliance programu ČAK. Jedná se fakticky o technickou úpravu, která věcně 

Compliance program ČAK nemění.  

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje změnu Compliance programu ČAK tak, 

že tento dokument nově zní, jak je uvedeno v příloze tohoto zápisu.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  7                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 602-12/2023 v navrženém znění. 

3c) Úprava usnesení o užívání loga ČAK 

JUDr. Justoň vysvětlil, že usnesení č. 3/2005 Věstníku, o užívání loga České advokátní 

komory, je z formálních důvodů nutné dát do souladu s nově registrovaným vzhledem loga, 

který představenstvo schválilo na své schůzi v říjnu 2022. 

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje změnu usnesení č. 3/2005 Věstníku, 

o užívání loga České advokátní komory, a ukládá odboru vnější a vnitřní legislativy ČAK, aby 

zajistil publikaci tohoto usnesení ve Věstníku ČAK.   

https://www.cak.cz/assets/priloha_6_2023_12_-compliance.pdf
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Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  7                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 603-12/2023 v navrženém znění. 

3d) Deklarace k principům společenské odpovědnosti 

JUDr, Justoň odkázal na navrženou deklaraci, kterou by, v návaznosti na doporučení CCBE 

Corporate Social Responsibility and the Legal Profession: Key Consideration for Bars and 

Lawyers z roku 2023, Česká advokátní komora přistoupila k principům společenské 

odpovědnosti (CSR) pro advokátní profesi.  

V diskusi zazněly výhrady proti přistoupení k materiálu v této podobě, neboť je velmi obecný 

a neplynou z něj žádné konkrétní závazky.  

Po skončení diskuse předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory přistupuje k principům společenské odpovědnosti 

(CSR) pro advokátní profesi. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  3                                  Proti: 2                                  Zdrželi se:  2 

Předseda konstatoval, že představenstvo nepřijalo usnesení č. 604-12/2023 v navrženém 

znění. 

3e) Informace o legislativním procesu 

JUDr. Justoň informoval o jednáních komisí Legislativní rady vlády (LRV), jimiž prošel 

návrh novely zákona o advokacii s tím, že nebyly uplatněny zásadnější připomínky. Návrh se 

stanoviskem předsedy LRV by měl být předložen vládě, která by jej mohla projednat 

v průběhu ledna 2024. Možná účinnost novely je ve druhé polovině roku 2024, případně 

k 1. lednu 2025.  

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí ústní zprávu odboru JUDr. Justoně  

o stavu legislativních prací na návrhu novely zákona o advokacii a ústní informaci předsedy 

o stavu legislativních prací na návrhu novely advokátního tarifu, 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  7                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 605-12/2023 v navrženém znění 
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6) Odbor výchovy a vzdělávání 

6a) Zpráva o vzdělávacích akcích pro advokátní koncipienty a advokáty v Praze a 

Brně v listopadu 2023 

Předseda s odkazem na podkladový materiál navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu o vzdělávacích akcích pro 

advokátní koncipienty a advokáty v Praze a Brně v listopadu 2023.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  7                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 606-12/2023 v navrženém znění 

6b) Advokáti do škol / Advokáti do dětských domovů – návrh na zapojení dalších 

advokátů do projektů 

JUDr. Plachká doporučila, aby představenstvo rozšířilo počty advokátů zapojených do  

projektů Advokáti do škol a Advokáti do dětských domovů o 17 kolegyň a kolegů navržených 

v seznamu, který je mezi podkladovými materiály této schůze. 

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje seznam 17 nových advokátek a advokátů, 

kteří se zapojí do projektů Advokáti do škol a Advokáti do dětských domovů.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  5                                  Proti:  0                                  Zdržel/a se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 607-12/2023 v navrženém znění 

6c) Návrh na úpravu koncepce vzdělávání advokátních koncipientů 

Předseda vysvětlil, že důvodem přípravy návrhu úpravy koncepce vzdělávání advokátních 

koncipientů, který předložila JUDr. Dolanská Bányaiová, je snaha o nalezení systému 

vzdělávání advokátních koncipientů, který bude ekonomicky přijatelný a zároveň bude 

splňovat základní účel, jímž je  kvalitní vzdělávání advokátních  koncipientů a jejich příprava 

na advokátní praxi. Zmínil též vzdělávací platformu využívanou Radou Evropy v programu 

HELP, o níž na zasedání Sekce pro mezinárodní vztahy ČAK informoval JUDr. Jiří Novák, 

předseda IT výboru CCBE. Doporučil, aby se Odbor výchovy a vzdělávání ČAK i Výbor pro 

výchovu a vzdělávání ČAK s touto vzdělávací platformou seznámily a vyjádřily se k ní.  

Po obsáhlé diskusi předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 
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Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí Návrh nového rámce koncepce 

vzdělávání advokátních koncipientů předložený JUDr. Lucií Dolanskou Bányaiovou. 

Představenstvo žádá Výbor pro výchovu a vzdělávání ČAK, aby se s tímto návrhem seznámil 

a aby, případně s využitím stanovisek odborných sekcí ČAK, předložil na únorovou schůzi 

představenstva návrh koncepce reformy výchovy a vzdělávání advokátních koncipientů.     

Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru výchovy a vzdělávání ČAK, aby  

zpracoval a předložil finanční analýzu stávajícího systému vzdělávání advokátních 

koncipientů, pokud možno s historií před covidovým obdobím, kdy byly zahájeny vzdělávací 

semináře hybridní formou, včetně vyhodnocení hybridního modelu vzdělávání. 

Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru výchovy a vzdělávání ČAK, aby  se 

ve spolupráci s JUDr. Jiřím Novákem ml. seznámil s platformou pro interaktivní vzdělávání 

advokátů využívanou Radou Evropy v programu HELP.   

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  6                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 608-12/2023 v navrženém znění 

6d) Zpráva o projektu právních praxí pro studenty PF UK 

Předseda po krátké diskusi, v níž byly zdůrazněny informace o nízkém zájmu studentů o tyto 

praxe, předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu o průběhu projektu právních 

praxí pro studenty Právnické fakulty Univerzity Karlovy. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  7                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 609-12/2023 v navrženém znění 

6e) Nabídka vzdělávání v oblasti IT (JUDr. Maisner) 

Předseda konstatoval základní parametry nabídky Centra práva, technologií a digitalizace 

Právnické fakulty Univerzity Karlovy na provedení pěti přednášek z oblasti ICT. 

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru výchovy a vzdělávání ČAK,  aby 

projednal s Centrem práva, technologií a digitalizace Právnické fakulty Univerzity Karlovy 

jeho nabídku na provedení pěti přednášek z oblasti ICT a v případě dohody zařadil nabízené 

přednášky do programu vzdělávání advokátů. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 
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 Pro:  7                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 610-12/2023 v navrženém znění 

8) Různé  

8a) Krácení odměn ustanovených obhájců soudy (JUDr. Novotná)    

JUDr. Novotná s odkazem na soudní rozhodnutí zařazená v podkladových materiálech této 

schůze upozornila na stále častější praxi soudů, které v usneseních krátí odměny uplatněné 

ustanovenými advokáty po skončení obhajoby ex offo, přičemž je možné, že tato praxe je 

motivována snahou snížit náklady soudů. 

Po diskusi předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory žádá Sekci pro trestní právo ČAK, aby na základě 

informací advokátů provedlo analýzu zaslaných soudních rozhodnutí o krácení odměn 

ustanovených obhájců a aby zpracovalo podnět pro Ministerstvo spravedlnosti ke zjednání 

nápravy.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  7                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 611-12/2023 v navrženém znění. 

8b) Změna zástupce regionálního představitele (JUDr. Miketa)    

Tajemník přednesl návrh JUDr. Radima Mikety, který na podnět regionálního představitele 

ČAK pro Východní Čechy JUDr. Jana Malého navrhl jmenovat JUDr. Jiřího Dobývala novým 

zástupcem regionálního představitele pro Východní Čechy namísto JUDr. Jiřího Janeby, který 

z této funkce z časových důvodů odstoupil. 

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí odstoupení JUDr. Jiřího Janeby 

z funkce zástupce regionálního představitele pro Východní Čechy. Představenstvo jmenuje 

advokáta JUDr. Jiřího Dobývala, ev. č. ČAK 19448, zástupcem regionálního představitele pro 

Východní Čechy.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  7                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 612-12/2023 v navrženém znění. 

 



Zápis z 23. schůze představenstva ČAK   
11. – 12. prosince 2023 
 

 

8c) Golfové utkání ČAK – SAK; žádost o finanční příspěvek (PhDr. Chaloupková)    

Tajemník odkázal na žádost JUDr. Roberta Jehneho, aby Komora poskytla na golfové utkání 

České advokátní komory se Slovenskou advokátní komorou příspěvek 50.000 Kč, tedy ve 

stejné výši jako v předchozích dvou letech. Zdůraznil, že podle žádosti by tento příspěvek 

pokryl zhruba polovinu nákladů, které zúčastněným advokátkám a advokátům v souvislosti 

s touto reprezentací Komory vznikly 

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje příspěvek ve výši 50 tisíc Kč ze sociálního 

fondu na úhradu části na účast českých advokátek a advokátů na 3. ročníku golfového utkání 

České advokátní komory se Slovenskou advokátní komorou - RYDER CUP 2023, které 

proběhlo od 30. září do 2. října 2023 v Golfovém resortu v Poysdorfu. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  5                                  Proti:  1                                  Zdržel/a se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 613-12/2023 v navrženém znění. 

8d) Zápis z výjezdního zasedání Odvolací kárné komise (JUDr. Sedlatý)    

Předseda s odkazem na předložený zápis navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zápis z výjezdního zasedání Odvolací 

kárné komise ČAK konaného 19. října 2023.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  7                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 614-12/2023 v navrženém znění 

8e) Konference ODR Forum 2024 v Praze – žádost o sponzorství (JUDr. Maisner)    

Před zahájením tohoto bodu se z jeho projednávání vyloučil JUDr. Němec. Z jeho pověření 

vedla jednání schůze o tomto bodu JUDr. Novotná, která přednesla podstatné body 

podkladového materiálu. 

Poté JUDr. Novotná navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory pověřuje JUDr. Martina Maisnera, aby na únorovou 

schůzi představenstvo předložil podrobný návrh spolupráce a sponzorství ČAK na konferenci 

ODR FORUM, která se bude v roce 2024 konat v Praze. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  6                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 
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Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 615-12/2023 v navrženém znění 

8f) Žádost o přistoupení ČAK k ústavní stížnosti (JUDr. Čáp)    

Tajemník přednesl podstatné body žádosti JUDr. Roberta Jehneho, aby  Česká advokátní 

komora přistoupila jako vedlejší účastník do řízení před Ústavním soudem o ústavní stížnosti 

proti rozsudku Obvodního soudu pro Prahu 6 č.j. 27 C 161/2021-64 z 5. října 2023. Jejím 

předmětem jsou námitky proti aplikaci ustanovení § 14b advokátního tarifu v případech, kdy 

nejsou obdobné žaloby podávány opakovaně týmž žalobcem, nýbrž různými žalobci, kteří 

jsou zastoupeni stejným advokátem. 

Doplnil, že výsledek řízení, jehož předmětem je posouzení aplikace ustanovení advokátního 

tarifu, se může týkat celého advokátního stavu, který v takovém případě Komora reprezentuje.  

Po diskusi předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory souhlasí, aby Česká advokátní komora přistoupila 

jako vedlejší účastník do řízení před Ústavním soudem vedeného o ústavní stížnosti proti 

rozsudku Obvodního soudu pro Prahu 6 č.j. 27 C 161/2021-64 z 5. října 2023.  

Představenstvo České advokátní komory ukládá tajemníkovi, aby připravil příslušné podání 

Ústavnímu soudu. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  7                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 616-12/2023 v navrženém znění 

8g) Žádosti o snížení, prominutí a prodloužení splatnosti příspěvku na činnost ČAK 

a odvodu do sociálního fondu (JUDr. Trubač, Mgr. Gawlasová)    

Mgr. Gawlasová informovala o posouzení žádostí advokátek a advokátů podle článku 4 

usnesení představenstva č. 10/2006 Věstníku v platném znění. V podrobnostech odkázala na 

předložený zápis z 1. prosince 2023, jehož přílohy tvoří čtyři seznamy žadatelů s uvedením 

důvodů žádostí a doporučení rozhodnutí představenstva. 

Poté předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory vyhovuje žádostem o snížení, prominutí 

a prodloužení splatnosti povinných plateb dle návrhů pověřeného člena představenstva 

JUDr. Ondřeje Trubače, Ph.D., LL.M. a pověřené náhradnice představenstva Mgr. Hany 

Gawlasové, které jsou uvedené v zápisu z jednání členů pracovní skupiny pověřených 

představenstvem pro posuzování žádostí o snížení, prominutí a  prodloužení splatnosti 

příspěvku na činnost České advokátní komory a odvodu do sociálního fondu České advokátní 

komory z 1. prosince 2023 a v připojených seznamech. 
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Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro:  7                                  Proti:  0                                  Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 617-12/2023 v navrženém znění 

8h) Možnost zřízení nadačního fondu / nadace (JUDr. Plachká)  

Tento bod byl projednán v pondělí 11. prosince v průběhu bodu Kontrola zápisu.   

JUDr. Plachká přednesla podstatné body písemného podkladového materiálu, který připravil 

Odbor vnější a vnitřní legislativy ČAK s tím, že zřízení nadačního fondu je po formální 

stránce jednodušší, přičemž nemusí mít při založení povinný nadační kapitál.  

JUDr. Žižlavský uvedl, že původně tuto záležitost inicioval ke zvážení možnosti financovat 

z nadačních prostředků bezplatnou právní pomoc. 

JUDr. Němec dal ke zvážení zřízení nadačního fondu s obecně formulovaným účelem. 

JUDr. Novotná zmínila daňové aspekty této věci.  

V obsáhlé diskusi dále zazněly úvahy o využití právní formy spolku či neziskové právnické 

osoby. Nakonec převážily názory směřující ke zřízení nadačního fondu. 

Po skončení rozsáhlé diskuse předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí předložený materiál k možnostem 

ČAK zřídit nadaci či nadační fond a pověřuje pracovní skupinu ve složení JUDr. Plachká, 

JUDr. Žižlavský a JUDr. Justoň, aby připravila konkrétní právní podklady směřující 

k založení nadačního fondu, jehož základním účelem bude zejména financování bezplatné 

právní pomoci, podpora dobrého jména advokacie, poskytování darů na veřejně prospěšné 

účely, poskytování sociální pomoci, vzdělávání a osvěta laické i odborné se zaměřením na 

advokátní problematiku.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 8                                      Proti: 0                                Zdrželi se: 0  

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 583-12/2023 v navrženém znění 

8i) Podněty a návrhy JUDr. Nahodila    

Předseda s odkazem na podkladové materiály postupně zmínil sedm písemných podnětů 

a návrhů advokáta JUDr. Tomáše Nahodila týkajících se advokátních úschov, odboru vnějších 

vztahů ČAK a úspor v rozpočtu ČAK, které postupně zaslal Komoře, resp. některým členům 

představenstva a kontrolní rady ČAK v období od 27. října do 17. listopadu 2023. 

Po krátké diskusi předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 
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Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí sedm podnětů a návrhů advokáta 

JUDr. Tomáše Nahodila, které zaslal Komoře v období od 27. října do 17. listopadu 2023. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 7                                      Proti: 0                                Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 618-12/2023 v navrženém znění 

Poté, ve 13:30 hodin, předseda poděkoval přítomným za účast a schůzi představenstva 

ukončil.   

 

Zapsala: Mgr. Lenka Vobořilová  

 

Správnost zápisu ověřil: JUDr. Petr Čáp, tajemník ČAK  
 


